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Rapportering CO2-uitstoot  -  Cijfers inzake bosoppervlakte

In het kader van de afspraken die op Europees niveau gemaakt zijn om de uitstoot van 
broeikasgassen te verminderen, rapporteren de verschillende landen jaarlijks over de 
maatregelen die zij hebben genomen en de effecten daarvan op de uitstoot van 
broeikasgassen.

Binnen België werden er ook afspraken gemaakt om de inspanningen voor 
emissiereducties verder te verdelen onder de verschillende regio’s. De Belgische 
rapportering wordt dus voorafgegaan door een interne evaluatie van de geleverde 
inspanningen en resultaten.

Eén van de parameters die gehanteerd worden om de uitstoot van een land of regio te 
bepalen, is logischerwijze landgebruik, aangezien dat een directe invloed heeft op de 
uitstoot. Bossen spelen een rol als reservoir voor opslag (‘sink’) van CO2. Een toe- of 
afname van de totale bosoppervlakte speelt dus ook een rol bij het bepalen van de 
uitstoot in een bepaalde regio.

Uit de hoorzitting rond de Boswijzer die op dinsdag 28 november 2017 plaats had in de 
commissie Leefmilieu bleek dat de cijfers over de bosoppervlakte in Vlaanderen de 
voorbije jaren sterke schommelingen vertonen. In het jaar 2000 was Vlaaderen op basis 
van de toenmalige karteringsmethode (de ‘Bosreferentielaag’) 146.000ha bos rijk. Op 
basis van de daarna ontwikkelde ‘Boswijzer’ werd de oppervlakte eerst op 177.000ha 
(2011) en daarna zelfs op 185.000ha geschat (2013). Na re-evaluatie in 2015 gaat de 
‘Boswijzer 2.0’ nu uit van 165.000ha.

De steeds wijzigende methodiek maakt het sowieso zeer moeilijk om conclusies te 
trekken over de reële bosoppervlakte in Vlaanderen. Alle experts in de hoorzitting waren 
het er bovendien over eens dat er sedert 2000 eigenlijk geen enkele ha bos is 
bijgekomen in Vlaanderen.

De vraag rijst dan ook welke cijfers de Vlaamse Regering heeft gebruikt om de CO2-
uitstoot in onze regio te meten en vooral ook om te rapporteren over de evolutie van die 
uitstoot in de periode tussen 2000 en vandaag. Een rapportage die gebaseerd is op een 
toename van 20.000 - laat staan 40.000ha - in de relevante periode zou immers 
manifest onjuist zijn op basis van wat we vandaag weten en zou dus ook de reële 
uitstoot in Vlaanderen sterk onderschatten.



Graag had ik van de minister de precieze cijfers gekregen die jaarlijks - tussen 2000 en 
2017 - gebruikt zijn als basis om de uitstoot van broeikasgassen in Vlaanderen te 
bepalen en om daarover te rapporteren in het kader van de Europese en Belgische 
klimaatdoelstellingen.
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Het gevraagde overzicht vindt u in bijlage.


